

**ធម្មទេសនារបស់លោកអភិបាលមូលីវិមយ**  
**អភិបូជាពិធីត្រាស់ហៅយ៉ាងឱឡារិកនៅភ្នំពេញថ្មី**  
**ថ្ងៃទី០៥ មីនា ២០១៧**

អត្ថបទទី១៖ កណ ២,៧-៩.៣,១-៧ក  
អត្ថបទទី២៖ រម ៥,១២-១៩  
ដំណឹងល្អ៖ មថ ៤,១-១១

បងប្អូនជាទីស្រឡាញ់!

តើបងប្អូនមានបំណងចូលរួមនៅក្នុងព្រះកាយព្រះគ្រីស្ទ ដោយទទួលអត្តសញ្ញាប្រមុជទឹក អត្តសញ្ញាលាបថ្វាស និងអត្តសញ្ញាអរព្រះគុណព្រះជាម្ចាស់ ឬទេ? នេះជាសំណួរ ដែលខ្ញុំនឹងសួរបងប្អូនក្នុងពិធីត្រាស់ហៅយ៉ាងឱឡារិកបន្តិចទៀតនេះ។ ចម្លើយចំពោះសំណួរនេះសំខាន់ណាស់។ ថ្ងៃនេះបងប្អូននឹងឆ្លើយចំពោះសំណួរនេះថា៖ “ពិតមែនខ្ញុំចង់ចូលរួមនៅក្នុងព្រះកាយព្រះគ្រីស្ទ ដោយទទួលអត្តសញ្ញាប្រមុជទឹក និងអត្តសញ្ញាអរព្រះគុណ ដែលនឹងទទួលនៅរាត្រីនៃបុណ្យចម្លងខាងមុខនេះ និងទទួលអត្តសញ្ញាលាបថ្វាសនៅក្រោយថ្ងៃបុណ្យចម្លង”។ ពេលទទួលអត្តសញ្ញាប្រមុជទឹក ពេលនោះបងប្អូនចូលក្នុងគ្រួសារថ្មី គឺចូលក្នុងព្រះកាយព្រះគ្រីស្ទ។ គ្រួសារកាតូលិករបស់យើងនៅលើពិភពលោកមាន ១.១៥០ លាននាក់ ក្នុងនោះនៅភូមិភាគភ្នំពេញយើងមាន ១.៥០០០ នាក់។

ថ្ងៃនេះ មានតំណាងពីព្រះសហគមន៍គ្រប់ទីកន្លែងមកចូលរួម ដើម្បីបង្ហាញថា ពិតមែនយើងមានអំណរសប្បាយ ដោយសារយើងបានទទួលបងប្អូនថ្មីនៅក្នុងក្រុមគ្រួសាររបស់យើង ហើយក្រុមគ្រួសាររបស់យើង គឺជាព្រះកាយព្រះគ្រីស្ទផ្ទាល់។ ថ្ងៃនេះព្រះយេស៊ូកំពុងសម្លឹងមើលមកបងប្អូនទាំងអស់គ្នា។ នៅពេលយើងស្ថិតនៅស្ងៀមស្ងាត់ជាមួយព្រះកាយព្រះគ្រីស្ទនៅលើអាសនៈ ទាំងយើងសម្លឹងមើលព្រះនេត្ររបស់ព្រះអង្គដែលបានសម្លឹងមកយើង នោះយើងរំភើបចិត្តខ្លាំងណាស់ ដោយដឹងថា ពិតមែនព្រះយេស៊ូកំពុងទន្ទឹងរង់ចាំខ្ញុំ ឲ្យខ្ញុំចូលនៅក្នុងព្រះកាយព្រះអង្គ។

សម្រាប់យើងទាំងអស់គ្នា រដូវ៤០ថ្ងៃ គឺជាឱកាសមួយយើងទុកឲ្យព្រះយេស៊ូសម្លឹងមើលយើង ដើម្បីយើងចូលនៅក្នុងជីវិតរបស់យើងយ៉ាងជ្រៅ ដើម្បីយើងត្រឡប់ទៅរកព្រះយេស៊ូវិញ និងដើម្បីឲ្យរូបកាយយើងទៅជាវិសុទ្ធដោយសារយើងបានចូលនៅក្នុងព្រះកាយព្រះគ្រីស្ទជីវិតវិសុទ្ធ។ យើងម្នាក់ៗមិនអាចទៅជាវិសុទ្ធដោយខ្លួនឯងបានទេ ប្រសិនបើយើងមិនជាប់ជាមួយព្រះយេស៊ូជាព្រះជីវិតវិសុទ្ធ។ ដូច្នេះ ៤០ថ្ងៃខាងមុខនេះ ពិតជាឱកាសដើម្បីយើងប្រែចិត្តគំនិត និងជាពិសេសដើម្បីយើងនឹកឃើញអំពីអត្តសញ្ញាប្រមុជទឹកដែលយើងបានទទួលជីវិតថ្មីពីព្រះយេស៊ូគ្រីស្ទជាអម្ចាស់។ សម្រាប់

បងប្អូនដែលទទួលការត្រាស់ហៅនៅថ្ងៃនេះ ៤០ថ្ងៃ គឺជាឱកាសដើម្បីបងប្អូនរៀបចំខ្លួនថែមទៀត ដើម្បីទទួលជីវិតថ្មី ដើម្បីទទួលព្រះយេស៊ូ និងដើម្បីចូលនៅក្នុងព្រះកាយព្រះអង្គ។

បងប្អូនជាទីស្រឡាញ់ !

រដូវ៤០ថ្ងៃខាងមុខនេះ សម្រាប់យើងទាំងអស់គ្នានៅតាមណ្ឌូលសកម្មភាពនីមួយៗ ដោយរួមជាមួយ បេក្ខជនថ្មីៗដែលយើងបានទទួល គឺយើងចូលនៅក្នុងពេលវេលាមួយយ៉ាងពិសេស គឺជាការអប់រំ ពិសេសសម្រាប់យើងទាំងអស់គ្នា។ ពេលខាងមុខនេះ យើងនឹងចូលនៅក្នុងដំណាក់កាលនីមួយៗ ជាមួយបេក្ខជន ដោយមានពិធីជម្រះចិត្តគំនិតទីមួយ ពិធីជម្រះចិត្តគំនិតទីពីរ ពិធីជម្រះចិត្តគំនិតទីបី និងក្រោយមកប្រគល់ធម៌ប្រកាសជំនឿឲ្យបេក្ខជន និងមួយសប្តាហ៍បន្ទាប់ទៀត គឺការប្រកាសជំនឿ របស់បេក្ខជន។ ពិតមែន យើងជឿលើព្រះជាម្ចាស់ជាព្រះចិតា ព្រះបុត្រា និងព្រះវិញ្ញាណដ៏វិសុទ្ធ។ ពិតមែនយើងជឿលើព្រះសហគមន៍កាតូលិក ជឿលើជីវិតអស់កល្បជានិច្ច ជឿលើការលើកលែង ទោសរបស់ព្រះជាម្ចាស់។ នេះជាឱកាសមួយឲ្យយើងជាគ្រីស្ទបរិស័ទទាំងអស់ ភ្ញាក់ស្មារតីថែម ទៀត ទាំងខិតខំជម្រះចិត្តគំនិតរបស់ខ្លួនម្តងបន្តិចៗ ខិតខំប្រកាសជំនឿរបស់ខ្លួនម្តងទៀត និង ក្រោយមកយើងប្រគល់ធម៌ឱ្យព្រះចិតាទៅបេក្ខជន ទាំងនឹកឃើញថា ពិតមែនខ្ញុំជាបុត្រធីតារបស់ ព្រះជាម្ចាស់។

ដូច្នេះនៅរយៈពេល៤០ថ្ងៃខាងមុខនេះ គឺជាពេលមួយយ៉ាងពិសេសសម្រាប់ព្រះសហគមន៍របស់ យើងទាំងមូល ឲ្យយើងចូលរួមជាមួយបងប្អូនដែលទទួលពិធីត្រាស់ហៅនៅថ្ងៃនេះ ដោយឲ្យយើង ចូលនៅក្នុងពិធីនីមួយៗរហូតដល់សប្តាហ៍ពិសិដ្ឋ។ ឆ្នាំនេះថ្ងៃសុក្រពិសិដ្ឋត្រូវចំលើថ្ងៃចូលឆ្នាំខ្មែរទី មួយ ដែលជាឱកាសមួយដើម្បីឲ្យយើងប្រកាសថា ពិតមែនខ្ញុំជាគ្រីស្ទបរិស័ទ ទោះបីជាថ្ងៃទីមួយនៃ ពិធីចូលឆ្នាំដែលបងប្អូនគ្រប់ក្រុមគ្រួសារត្រូវមកជួបជុំគ្នាសប្បាយ ប៉ុន្តែសម្រាប់ខ្ញុំ ខ្ញុំត្រូវចូលនៅក្នុង ព្រះវិហារដើម្បីគោរពព្រះយេស៊ូដែលសោយទិវង្គត និងខ្ញុំត្រូវចូលរួមក្នុងទុក្ខលំបាករបស់ព្រះអង្គ ដោយតមអាហារ និងធ្វើដំណើរជាមួយព្រះអង្គយ៉ាងជិតស្និទ្ធ។ យើងអាចនិយាយបានថា អាទិត្យ ពិសិដ្ឋឆ្នាំនេះពិសេសណាស់ ដែលណែនាំឲ្យយើងទៅជាមនុស្សដ៏វិសុទ្ធថែមទៀត ដោយសារយើង សុខចិត្តលះបង់ចោល ការសប្បាយពីការជួបជុំក្រុមគ្រួសារតាមប្រពៃណី ដើម្បីបង្ហាញថាយើងជា សាវ័ករបស់ព្រះគ្រីស្ទ។

ថ្ងៃដែលព្រះយេស៊ូសោយទិវង្គត យើងចូលនៅក្នុងទុក្ខលំបាករបស់ព្រះយេស៊ូរួមជាមួយព្រះសហ គមន៍នៅក្នុងសកលលោកទាំងមូល។ ក្រោយមក យើងចូលនៅក្នុងអំណរសប្បាយនៃរាត្រីបុណ្យ

ចម្លង ដែលយើងម្នាក់ៗជាគ្រីស្ទបរិស័ទត្រូវតែចូលរួម។ សូមអញ្ជើញបងប្អូនចូលរួមក្នុងរាត្រីនៃ បុណ្យចម្លងឲ្យបានច្រើន ដើម្បីអបអរសាទរយប់ប្អូនដែលនឹងទទួលអគ្គសញ្ញាជ្រមុជទឹក ដែលនឹង ទទួលជីវិតថ្មី ដែលនឹងទៅជាព្រះកាយព្រះគ្រីស្ទរួមជាមួយយើងទាំងអស់គ្នានៅរាត្រីនោះ។ ដើម្បី ទទួលអំណរសប្បាយនេះ យើងត្រូវតែចូលនៅក្នុងរដូវ៤០ថ្ងៃរួមជាមួយព្រះយេស៊ូដែលរងទុក្ខ លំបាក ហើយដែលបន្តិចម្តងៗ យើងទៅជាព្រះកាយព្រះគ្រីស្ទនៅក្នុងពិភពលោកយើងទាំងមូល។

អត្ថបទថ្ងៃនេះ ណែនាំឲ្យយើងគិតពិចារណាអំពីជីវិតរបស់យើង និងអំពីការល្អៗរបស់យើង។ ក្នុង អត្ថបទទីមួយ សត្វពស់ ដូចជាសរុបការល្អៗទាំងឡាយដែលយើងមានតាំងពីដើមរៀងមក គឺយើង ចង់ស្មើនឹងព្រះជាម្ចាស់។ មនុស្សបានហូបផ្លែដែលព្រះជាម្ចាស់ហាមមិនឲ្យហូប តាមការញុះញង់ របស់ពស់ ដើម្បីឲ្យខ្លួនបានស្មើនឹងព្រះជាម្ចាស់។ មនុស្សចង់ស្មើនឹងព្រះជាម្ចាស់ ដោយសារមនុស្ស ចង់រស់នៅដោយមិនចាំបាច់ពឹងផ្អែកលើព្រះជាម្ចាស់។ មនុស្សចង់រស់នៅតាមរបៀបឯករាជ្យ តាម របៀបផ្ទាល់ខ្លួនក្នុងភាពអាត្មានិយម។ មនុស្សចង់រស់នៅដោយមានអំណាច មានកិត្តិយស មាន កម្លាំង ដោយទីពឹងលើខ្លួនឯង។ ការល្អៗធំបំផុតរបស់មនុស្ស គឺការចង់រស់នៅដោយឥតមានព្រះ ជាម្ចាស់នៅក្នុងជីវិតរបស់គេ។ ប៉ុន្តែថ្ងៃនេះ ព្រះយេស៊ូអញ្ជើញយើងឲ្យពឹងទៅលើព្រះជាម្ចាស់។ ពេលធ្វើពិធីចូលព្រះសហគមន៍ យើងបានប្រកាសយ៉ាងឱឡារិកថា៖ “ខ្ញុំសូមយកព្រះគ្រីស្ទជាទីពឹង ខ្ញុំសូមយកព្រះបន្ទូលជាទីពឹង ខ្ញុំសូមយកព្រះសហគមន៍ជាទីពឹង” ដែលនេះជាជីវិតរបស់យើងជាគ្រី ស្ទបរិស័ទ។ ប្រសិនបើយើងចង់ស្មើនឹងព្រះជាម្ចាស់ នោះមានន័យថាយើងលែងពឹងលើព្រះអង្គ ទៀតហើយ គឺយើងចង់ពឹងលើខ្លួនឯងតែប៉ុណ្ណោះ។ ប៉ុន្តែសម្រាប់យើងជាគ្រីស្ទបរិស័ទ យើងត្រូវ យកព្រះបន្ទូលជាទីពឹង ដើម្បីចិញ្ចឹមជីវិតរបស់យើងពីមួយថ្ងៃទៅមួយថ្ងៃ ដូចព្រះយេស៊ូមានព្រះ បន្ទូលថា “មនុស្សមិនអាចរស់នៅដោយសារម្ហូបអាហារតែប៉ុណ្ណោះ គឺមនុស្សត្រូវរស់នៅដោយសារ ព្រះបន្ទូលរបស់ព្រះជាម្ចាស់”។

ថ្ងៃនេះយើងមានតំណាងមកពីព្រះសហគមន៍ទាំងអស់ក្នុងភូមិភាគភ្នំពេញ។ យើងបានយល់អត្ថ ន័យនៃពាក្យថា “ព្រះសហគមន៍ជាទីពឹង” ដោយសារយើងចេះជួយគ្នា ចេះលើកទឹកចិត្តគ្នាទៅវិញ ទៅមក។ យើងបានមើលឃើញថា តាមព្រះសហគមន៍របស់យើងនីមួយៗ មានបងប្អូនជាច្រើនបាន ចូលរួមក្នុងសកម្មភាពរបស់ព្រះសហគមន៍ដោយអំណរសប្បាយ ទាំងបានបង្កើតទំនាក់ទំនងរវាង គ្នានឹងគ្នា ដោយភាពកក់ក្តៅទៀតផង។ នេះជាអំណរសប្បាយរបស់យើងជាគ្រីស្ទបរិស័ទ។ យក ព្រះសហគមន៍ជាទីពឹង គឺយើងពឹងលើគ្នាទៅវិញទៅមក និងយើងទាំងអស់គ្នាពឹងលើព្រះយេស៊ូ

ដែលជាជីវិតរបស់យើង ជាពន្លឺបំភ្លឺផ្លូវយើងពីមួយថ្ងៃទៅមួយថ្ងៃ។ ចូរបងប្អូនពឹងលើព្រះយេស៊ូដែល ស្រឡាញ់យើង ពឹងលើព្រះជាម្ចាស់ដែលមានឧបការគុណចំពោះយើង កុំពឹងលើខ្លួនឯង។

ថ្ងៃនេះនៅវាលរហោស្ថាន មារសាតាំងល្បួងលព្រះយេស៊ូ ក្រោយពេលព្រះអង្គអត់អាហារអស់រយៈ ពេល៤០ថ្ងៃ ដោយមារសង្ឃឹមថា ព្រះអង្គងាយនឹងចាញ់ការល្បួង ដោយល្ងង់លោមព្រះអង្គថា "... សូមលោកធ្វើឲ្យដុំថ្មទាំងនេះទៅជានំប៉័ងមើល"។ ពេលនោះ ទោះបីព្រះយេស៊ូកំពុងឃ្នានក៏ដោយ ក៏ ព្រះអង្គមិនចាញ់ការល្បួងដែរ ដោយសារព្រះអង្គរស់នៅដោយពឹងផ្អែកលើព្រះបន្ទូលរបស់ព្រះជា ម្ចាស់ ព្រះអង្គយកព្រះបន្ទូលដឹកនាំជីវិតរបស់ព្រះអង្គ។ សម្រាប់ភូមិភាគភ្នំពេញយើង រៀងរាល់ថ្ងៃ សុក្រយើងតមអាហារ ដោយយើងម្នាក់ៗប្រមូលលុយមួយពាន់ ពីរពាន់ បីពាន់រៀលពីការតម អាហាររបស់យើង ទៅដាក់ក្នុងហិបមួយដើម្បីទុកជួយអ្នកដទៃ។

ការល្បួងមួយទៀតរបស់មនុស្សយើង គឺជាកិត្តិយស មោទនភាព អំណាច...ដែលមនុស្សគ្រប់រូបចង់ បាន។ ប៉ុន្តែព្រះយេស៊ូបានណែនាំឲ្យយើងដាក់ខ្លួនវិញ "អ្នកណាដាក់ចិត្តជាអ្នកក្រខ្យត់ អ្នកនោះមាន សុភមង្គលហើយ"។ ការល្បួងមួយទៀតដែលយើងរៀងៗខ្លួនចង់បានដែរ គឺមានអំណាចលើគេ ប៉ុន្តែ ព្រះយេស៊ូណែនាំឲ្យយើងធ្វើជាអ្នកបម្រើ។ សរុបមកមានការល្បួងបី៖ ទីមួយ ចង់បានទ្រព្យសម្បត្តិ ទាំងមូលនៅក្នុងលោក ប៉ុន្តែព្រះយេស៊ូណែនាំឲ្យយើងពឹងលើព្រះបន្ទូលរបស់ព្រះជាម្ចាស់ ដោយឲ្យ យើងចែករំលែករហូត។ ទីពីរ ចង់មានកិត្តិយស ឲ្យគេកោតសរសើរ ប៉ុន្តែព្រះយេស៊ូណែនាំឲ្យយើង ដាក់ខ្លួន។ ទីបី ចង់មានអំណាចលើគេ ប៉ុន្តែព្រះយេស៊ូណែនាំឲ្យយើងទៅជាអ្នកបម្រើ។

ដូច្នេះក្នុងរដូវ៤០ថ្ងៃនេះ គឺជាពេលវេលាដែលយើងត្រូវវិលទៅរកព្រះជាម្ចាស់សាជាថ្មី។ យើងក៏សូម អរគុណបេក្ខជន១២៨នាក់ ដែលទទួលពិធីត្រាស់ហៅយ៉ាងឱឡារិកនៅថ្ងៃនេះ ដើម្បីចូលនៅក្នុង ព្រះកាយព្រះគ្រីស្ទ។ ដោយសារវត្តមានរបស់បងប្អូន ណែនាំឲ្យយើងមានកម្លាំងមួយយ៉ាងពិសេស ដើម្បីយើងវិលទៅរកព្រះយេស៊ូសាជាថ្មី ដើម្បីយើងធ្វើដំណើរជាមួយព្រះយេស៊ូសាជាថ្មី និងដើម្បី យើងយកចិត្តទុកដាក់ទៅជាព្រះកាយព្រះគ្រីស្ទយ៉ាងស្អាតបំផុត និងដើម្បីយើងទទួលស្វាគមន៍បង ប្អូនដែលសុំចូលក្នុងព្រះកាយព្រះគ្រីស្ទផងដែរ។ ពេលមានបងប្អូនថ្មីស្ម័គ្រចិត្តធ្វើដំណើរតាមព្រះ យេស៊ូ ពេលនោះពិតជាផ្តល់កម្លាំងថ្មីមួយឲ្យយើងជាគ្រីស្ទបរិស័ទយូរឆ្នាំហើយ នឹករឭកពីជំនឿរបស់ ខ្លួនឡើងវិញ ដ្បិតជូនកាលយើងភ្លេចព្រះយេស៊ូ យើងភ្លេចថាយើងជាព្រះកាយព្រះគ្រីស្ទជំរិសុទ្ធ។

ក្នុងរដូវ៤០ថ្ងៃនេះ រួមជាមួយបេក្ខជនទាំងអស់របស់យើង យើងធ្វើដំណើររួមជាមួយគ្នាទៅរកព្រះ  
យេស៊ូដែលរង់ចាំយើង។ យើងរួមគ្នាចែករំលែកអំណរសប្បាយ និងសេចក្តីស្រឡាញ់ដែលយើង  
បានទទួលពីព្រះយេស៊ូ។ យើងរួមគ្នាដាក់ខ្លួនជាអ្នកបម្រើដូចព្រះយេស៊ូជាអ្នកបម្រើ។ ចូរយើងនៅ  
ស្ងៀមស្ងាត់ ដើម្បីទុកឲ្យព្រះយេស៊ូសម្លឹងមើលយើង ដើម្បីយើងប្រែចិត្តគំនិត។ អាម៉ែន។